



## 1. 问：什么是上海市政府外国留学生奖学金项目？

答：“上海市政府外国留学生奖学金”设立于2006年，目的是为了进一步推动上海市外国留学生教育事业的发展，支持和鼓励更多的外国优秀学生、学者来上海这座国际大都市学习。

## 2. 问：申请人需具备什么条件？

答：1) 非中国籍公民；2) 来华攻读硕士学位者，须具有学士学位，年龄不超过35周岁；在华攻读博士学位者，须具有硕士学位，年龄不超过40周岁；申请攻读本科者，须高中毕业，年龄一般不超过25岁。

## 3. 问：我想到中国来学习汉语，可以申请奖学金吗？

答：不可以。“上海市政府奖学金”仅提供给来华攻读本科、硕士及博士学位的学生。汉语进修生可通过申请中国政府奖学金其他项目或孔子学院奖学金来我校学习。

## 4. 问：如果没有汉语基础是否可以申请奖学金？

答：1) 没有汉语基础，可以申请一年汉语补习，汉语水平达到HSK5级后才能入专业学习，汉语补习期间享受奖学金待遇。  
2) 若申请英文授课（且申请专业可以英文授课），对汉语水平没有要求，可以直接进入专业学习。

## 5. 问：全额奖学金包括哪些内容？

答：1) 免交学费、基本教材费和校内住宿费；  
2) 提供奖学金生活费  
3) 一次安置补助费（提供给首次享受中国政府奖学金学生）：¥1500元  
4) 提供中国政府奖学金来华留学生综合医疗保险；

## 6. 问：怎样申请奖学金？

答：申请步骤大致上分为三步：  
1) 登录 <http://www.study-shanghai.org> 网上注册报名  
2) 将纸质申请材料邮寄至华东师范大学并支付材料受理费  
3) 登录网站<http://lxs.ecnu.edu.cn>查询录取结果

## 7. 问：奖学金申请起止日期是什么时候？

答：奖学金申请期限大致为每年1月至5月。具体日期请以<http://lxs.ecnu.edu.cn>网站公布的招生公告为准。

## 8. 问：申请人如何了解专业和导师的情况？

答：申请人可登陆<http://lxs.ecnu.edu.cn>学历生招生一栏查询具体招生院系所、招生专业、研究方向等信息，也可浏览导师名录，提前与导师进行沟通，了解相关情况。学校鼓励申请人提前与导师联系。导师出具的《外国留学生导师接收意愿函》可作为奖学金评定时的重要参考文件。

## 9. 问：何时知道录取结果？

答：录取结果将于6月中旬以邮件方式通知申请者，同时录取学生名单还将在<http://lxs.ecnu.edu.cn>公布。

## 10. 问：怎样联系奖学金生办公室？

答：联系电话：86-21-62233283，62231997；  
联系人：邢智伟 蒋雁；  
传真：86-21-62238352  
邮箱：[jxj@gec.ecnu.edu.cn](mailto:jxj@gec.ecnu.edu.cn)





## 1. Q: What is the Shanghai Government Scholarship?

A: Shanghai Municipal Government Scholarship was established in 2006 with the aims to enhance the development of international student education in Shanghai and encourage more and more outstanding international students and scholars to ECNU.

## 2. Q: What is the Criteria & Eligibility?

A: 1) Applicants must be non-Chinese citizens and in good health.  
2) Applicants who apply for courses instructed in Chinese must have a valid new HSK-5 grade or above. An HSK Certificate is not required if the applicants graduated from an institution where Chinese is the main language of instruction (Applicants do not need to offer HSK grade if they apply for the courses instructed in English but may still offer some English language certificate)  
3) Applicants for master's degree program must have bachelor's degree and be under 35.  
4) Applicants for doctoral degree program must have master's degree and be under 40.  
5) Applicants for undergraduate program must have high school diploma and be under 25.

## 3. Q: Can I apply for this program to study Chinese?

A: No, this scholarship is just for the degree students and if you want to study the Chinese, you can apply for the non-degree programs of CSC and Confucius Institute.

## 4. Q: If my Chinese is not qualified, can we still apply for Scholarship at ECNU?

A: Yes, you are required to take one year (2 years) Chinese language course prior to the academic study and only by passing the HSK-5 after the language course could you start your academic studies. If the major's language of instruction is English, you can apply for it without any Chinese language requirements.

## 5. Q: What does the scholarship include?

A: 1) Exemption from tuition fee, fee for laboratory experiment, fee for internship and basic learning materials, and accommodation on campus;  
2) Monthly living allowance  
3) One-off settlement subsidy at the registration day. Monthly allowance provided  
4) Fee for outpatient medical services, comprehensive medical Insurance and protection scheme

## 6. Q: What about Application steps?

1) apply online at <http://www.study-shanghai.org>  
2) Mail application documents to ECNU and pay processing fee  
3) Check the list of recipients online at <http://lxs.ecnu.edu.cn>

## 7. Q: When will be the Application deadline?

A: From January 2015 to May 31 2015 please check the accurate deadline published on the website of ECNU: <http://lxs.ecnu.edu.cn>

## 8. Q: How can we find the information about the supervisors and the majors?

A: You can check our website: <http://lxs.ecnu.edu.cn> and you are encouraged to contact your supervisors in advance and request them to write Acceptance letter for scholarship students admission which is a important reference document of the admission.

## 9. Q: When ECNU will publish the approval and notification?

A: The list of recipients will be posted online at <http://lxs.ecnu.edu.cn> in early June. Please check on your own. You are also welcome to inquire by calling or emailing us.

## 10. Q: How can we contact the international students office?

A: Mr. Xing, Zhiwei; Ms Jiang, Yan  
Internationals Students Office, ECNU  
Tel: +86-21-62233283  
Fax: +86-21-62238352  
Add: Room 236, Physics Building, East China Normal University,  
3663 North Zhongshan Road,  
Shanghai 200062, China  
Email: [jxj@gec.ecnu.edu.cn](mailto:jxj@gec.ecnu.edu.cn)



# SHANGHAI GOVERNMENT SCHOLARSHIP Q&A